
Zastupitelstvo města Šlapanice
Z Á P I S

z 14. zasedání Zastupitelstva města Šlapanice,
 které se konalo dne 9.6.2021

 od 17:00 hodin v kinosále Základní školy Šlapanice

Přítomni: Jaroslav Dočkal ,  Ing.  Šárka Hloušková, Pavel  Horák,  Ing.  Petr  Horák,
Ing. Zdeněk Kadlc,  Aleš Karásek, Mgr.  Michal  Klaška, J i ř í  Kopeček,
Marie Králová, Pavel  Krček, Ing.  Tomáš Lejdar,  Ing.  Pavel  L inhart ,  Mgr.
Kateř ina Migdau, RNDr. Pavel  Mikuška, Ing.  Gabr iela Riegerová, MVDr.
Radek Růžička, Ing.  Alena Řezníčková MBA, Ing.  Miroslav Staněk, Mgr.
Michaela Trněná, Marie Zemánková

Omluveni : Michal  Velan

Hosté: Ing.  Bc. Mi lan Vdoleček

Číslo
 bodu

Bod
 Komentář

1. Zahájení

Starostka zahájila zasedání v 17:02 hodin.

Připomněla zesnulou rodačku Libuši Šafránkovou a přítomní uctili její památku. 

Konstatovala, že zasedání bylo řádně v termínu svoláno, program a podklady byly zveřejněny a
následně aktualizovány. Z programu jednání vyjímáme 2 body - Darovací smlouvu pro TJ Sokol
(nedodali podklad) a Obecně závaznou vyhlášku č. 3 (nemáme vyjádření z Ministerstva vnitra).

Z jednání je pořizován záznam pro potřeby informování občanů.

Na začátku jednání je přítomno 19 zastupitelů, zastupitelstvo je usnášeníschopné.

2. Jmenování zapisovatele a sčitatele

Zapisovatelkou zápisu byla určena paní Vojtěšková, sčitatelkou paní Böhmová.

3. Určení ověřovatelů zápisu

Ověřovateli zápisu jsou paní Králová a pan Růžička.

4. Schválení programu jednání

Starostka seznámila přítomné s programem:



1. Zahájení
2. Jmenování zapisovatele a sčitatele
3. Určení ověřovatelů zápisu
4. Schválení programu jednání
5. Kontrola úkolů z minulého zasedání
6. Informace ST, MS, TAJ
7. Diskuze občanů
8. Diskuze členů ZM
9. Účetní závěrka města Šlapanice za rok 2020

10. Závěrečný účet za rok 2020
11. Změna závazných ukazatelů rozpočtu
12. Informace o provedených rozpočtových opatřeních č. 2 a 3/2021
13. Střednědobý výhled rozpočtu 2022 - 2024 - úprava komentáře
14. Provozní úvěr - prolongování smlouvy
15. Bezúplatné nabytí pozemku p. č. 567/5, k. ú. Šlapanice u Brna, smlouva ev. č. 0179/2021
16. Bezúplatné nabytí pozemku p. č. 225/4, k. ú. Bedřichovice, smlouva ev. č. 0178/2021
17. Nabytí spoluvlastnického podílu na pozemku p. č. 2953/27, k. ú. Šlapanice u Brna, kupní

smlouva ev. č. 0187/2021
18. Smlouvy dle Zásad pro výstavbu - LERAM estate s.r.o.
19. Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu města v roce 2021 (sociální služby)
20. Návrh na změnu územního plánu města Šlapanice
21. Urbanisticko-architektonická soutěž o návrh CUKROVAR - NOVÉ CENTRUM ŠLAPANIC -

úprava zadávacích podmínek
22. Trvalá strategie města k získávání pozemků
23. Obecně závazná vyhláška č. 2/2021 O místním poplatku za odkládání komunálního odpadu z

nemovité věci
24. Informace z výborů zastupitelstva
25. Závěr

Hlasování 
 Pro: 19, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

 Výsledek hlasování: Přijato

5. Kontrola úkolů z minulého zasedání

Úkoly z minulého zasedání byly splněny, trvá úkol pro KV prověřit postup při schvalování nájemní
smlouvy NS-2013-04, ev. č. 91/2013 z roku 2013, a zda město při jejím uzavření postupovalo s
péčí řádného hospodáře. Starostka navrhla zastupitelstvu stanovit termín splnění úkolu. 

Návrh usnesení:

ZM stanovuje termín pro splnění úkolu do 5.11.2021.

ZM ukládá KV informovat o splnění úkolu a seznámit zastupitelstvo s výsledkem šetření na
zasedání zastupitelstva, které se bude konat v prosinci 2021.

Rozprava:



p. Pavel Horák - je možno hlasovat, když nebylo v programu jednání?

ST - v programu byl odhlasován bod Kontrola úkolů, stanovení termínu k úkolu a hlasování je
součástí tohoto bodu

p. Lejdar - žádá dávat do podkladů to, o čem se bude hlasovat, dříve než na jednání, pokud to
nevyplyne z jednání přímo na zastupitelstvu

ST - dříve nebylo možné do podkladů vložit, protože zápis z jednání KV byl dodán až 8.  6. 2021.
ST předpokládala, že v něm bude již splnění úkolu, který byl uložen v únoru.

 

Hlasování:

Pro 12 (Dočkal, Hloušková, Klaška, Kopeček, Linhart, Migdau, Mikuška, Riegerová, Růžička,
Staněk, Trněná, Zemánková)

Proti 4 (Horák Pavel, Horák Petr, Králová, Lejdar)

Zdrželi se 3 (Kadlc, Krček, Řezníčková)

Usnesení bylo přijato.

 

6. Informace ST, MS, TAJ

Informace starostky:

- Zpráva právní zástupkyně města paní Mgr. Zwyrtek Hamplové ve věci dlouholetého právního
sporu - žaloby Římskokatolické farnosti Šlapanice u Okresního soudu Brno-venkov: žalobkyně
(farnost) se domáhá určení, že vlastníkem pozemků nacházejících se podél prodloužení ulice
Sušilovy je Česká republika - Státní pozemkový úřad. Současným vlastníkem je město, které hájí
své vlastnické právo. Dosud se podařilo rozsudek vyhovující žalobě zvrátit. Důvodem žaloby je
požádat o dané pozemky v rámci restitucí. Nyní se očekává rozsudek krajského soudu. Pokud
soud žalobci nevyhoví, lze přepokládat další jednání u Nejvyššího soudu, stejně tak bude
postupovat i město, příp.se spor bude řešit až u Ústavního soudu.

- Knihovna a restaurace v parku -dokončení stavebních prací se předpokládá 15. 6. 2021,
zůstává dokončení "sklepa - Šatlavy". Restaurace: otevření 1.7. 2021, knihovna: zahájení
provozu 09-10/2021.
- Návrh ÚP - probíhá vyhodnocení připomínek a námitek. Opakované veřejné projednání: 09/2021.
 
- Soutěž Cukrovar - urbanisticko-architektonická soutěž bude vypsána vzápětí po schválení
zastupitelstvem.
 
- Adaptační strategie na klimatickou změnu - podařilo se nám získat dotaci ve výši 1 190 250 Kč
v rámci Programu "Životní prostředí, ekosystémy a změna klimatu" podporovaného z Norských
fondů na období 06/21-12/22.



- Prohloubení koryta Říčky u Bedřichovic - přívalové deště vyvolaly 1. stupeň povodňové
aktivity, zanesený potok nestačil odvádět vodu, Povodí provedlo prohloubení.

- Aktivity Zdravého města Šlapanice: Farmářské trhy a kurzy Nordic walking pro seniory -
poděkování organizátorkám p. Joskové a Riegerové

- Další poděkování:
zaměstnancům úřadu za přípravu a organizaci dvou vycházkových tras pro rodiče s dětmi
ZŠ Šlapanice
Muzeu Šlapanice
spolku Kavka
firmě Point4u za dar 3000ks respirátorů
 
Informace místostarosty Klašky:
Skládka - v rámci rekultivace bylo dosud navezeno a rozprostřeno 3 000 m3, tj. více než 1/4
požadovaného objemu, ornice (od společnosti TASY). Dokončena zakázka na odčerpání a
odvoz vody za 4 840 000 Kč, hladina poklesla o 1,9 m, zůstává 5m vodní sloupec. Město nechá
zpracovat aktualizaci ke změně integrovaného povolení a stanovení harmonogramu snižování
hladiny.
DSO Šlapanicko - výstavba cyklostezek II. etapa - Jiříkovice-Blažovice a Kobylnice-Prace - hotová
je podkladní vrstva, poté asfalt, jako poslední bude dokončení úseku - odbočení z cyklostezky z
Ponětovic do Kobylnic přes silnici a bude pokračovat do Prace. Dokončeno by mělo být do konce
srpna letošního roku.
 
Dále se místostarosta Klaška vyjádřil k článku pana Lejdara ve Šlapanickém zpravodaji 9/2021
Švejk na přechodu pro chodce. Není pravda, že by museli dorazit pracovníci dopravního odboru
policie ČR a důrazně museli paní starostce a místostarostovi doporučit, aby lidem nelhali. Na
jednání byli tito i jiní pracovníci, kterých se problematika přechodů týká, pozváni vedením města a
nic podobného se neodehrálo. Další nepřesnost ve zmíněném článku je úvaha, že někde
"zůstalo" 300 000 Kč. Se Strabagem byla uzavřena dohoda o ukončení smlouvy o dílo bez
jakéhokoliv plnění. 
Dále je nepřesné srovnání zakázky šlapanické a v Pardubicích. Jedná se také o přechody a
ostrůvky, ale v úplně jiném rozsahu (není tam realizováno rozšíření vozovky a jejich jediným
hodnoticím kritériem je nabídková cena).
 
Informace tajemníka:
Dochází k další elektronizaci veřejné správy, o výměnu ŘP z důvodu konce platnosti je možné
žádat i přes Portál občana, pokud má občan svoji datovou schránku jako fyzická osoba. Data se
natáhnou z centrálního registru včetně fota - nutné zkontrolovat, zda odpovídá.

7. Diskuze občanů

Nebyly žádné příspěvky.

8. Diskuze členů ZM



p. Krček: dotaz na druhý radar, který měl být umístěn u parku a není dosud využitý.

Další poznámka se týkala špatně podané informace na Facebooku města, která vyzněla tak, že je
nová hasička, přitom RM zatím schválila výběrové řízení na projektanta. (Každá informace se dá
pochopit různě. Kritika i k uveřejněné fotce.)

MS Klaška: u parku nebylo vhodné místo (z důvodu úhlů paprsku), s PČR bylo vybráno nové
umístění na Nádražní ulici. Instalace radaru byla spojená s realizací přechodů na ul. Nádražní - což
bylo odloženo.

ST k hasičce: již 5. rokem žádá město o dotaci na rekonstrukci hasičky (částka 9 milionů). Bylo
zjištěno, že stávající objekt neunese nadstavbu, bude se muset postavit nová stavba. Proběhlo
společné jednání vedení města, odboru investic a správy majetku, zástupců hasičů (p. Velan a p.
Zvešper), navržené umístění stavby na ul. Zemědělské nebylo přijato z důvodu malé dostupnosti a
horšího času při svolání hasičů. Další varianta byla v Cukrovaru, ale zde se jedná o dlouhý časový
horizont realizace a jiné zaměření aktivit. Bylo rozhodnuto, že se zbourá a postaví nově hasička na
stávajícím místě. Zveřejněná informace na Facebooku se týkala výběru projektanta na novou
hasičku.

V 17:36 se dostavila paní Zemánková, je přítomno 20 zastupitelů.

p. Lejdar: dotaz, který se týká úkolu KV - řešili nájemní smlouvu (pozemky soukromé osoby pod
skládkou) a za jakých podmínek je možné ji vypovědět. Jednou z podmínek je, že se navrší zemina
1 metr nad povrchem a další podmínky. Dotaz zní, jestli už máme metr zeminy nad skládkou a dá
se smlouva ukončit?

MS Klaška: informace o podmínkách nájemní smlouvy byla prezentována na 12. ZM, město
platí nájem 377 976 Kč ročně. Město bude moci vrátit pozemky majitelům v okamžiku, kdy bude
dokončena rekultivace - zatím není dokončena a zkolaudována.

Celý pozemek není možné dát do původního stavu. Jedinou cestou je dohodnout se s majitelkou
na nějaké formě vyrovnání (např. odkupu). 

p. Lejdar: žádá o zaslání právního vyjádření a odpověď, jestli je uložen na pozemku metr zeminy
nad technickou bariérou.

MS Klaška: v PD se neobjevuje pojem technická bariéra. Uloženou vrstvu tvoří vyrovnávací
vrstva, 40 cm další vrstvy, bentonitová vrstva, geodrén, 70 cm podorniční zemina a 30 cm ornice,
zeminy je tedy víc než metr.

p. Riegerová: požaduje po panu Lejdarovi předložení důkazů nebo informací, ze kterých
vycházel, v článku ve ŠZ - "když slyším o přechodech na Nádražní, jako bych z dáli slyšel lehké
cinkání v měšcích soukromých". Žádá důkaz nebo veřejnou omluvu.

p. Lejdar: má podezření, a proto to takto napsal. Důkaz nemá.

ST: p. Lejdar byl vyzván, aby vybral projektanta, který by posoudil, jestli byl projekt ohodnocen
správně. Toto neudělal, město si tedy nechalo zpracovat posouzení nezávislým projektantem samo
a ten neshledal žádné pochybení.



MS Klaška: na ZM v prosinci 2020 byly prezentace dopravních studií z roku 2010, 2012 a 2016
nezávislých projekčních kanceláří. Ve všech byly navrženy přechody s ostrůvky. Protože ale
občané vyvinuli tlak a město ustoupilo, přechody s ostrůvky se  nerealizovaly. Projekt nebyl špatný
a nebyl nadhodnocený. Podezření z článku je nefér.

p. Kadlc: ptá se, jestli by mohl být přechod  na Čechově ul. u parčíku, případně v místě nad
Švehlovou ul.

MS: přechod u parčíku nebyl doporučen z rozhledových důvodů a sklon neumožňuje bezbariérové
řešení, bylo doplněno alespoň výstražnou značkou Pozor chodci

p. Kadlc: má připomínky k doplnění ÚP v kapitolách C1 a E, jedná se o:

- redukci rozvoje výroby na území města - přitom před pár dny byly v soutěži Šlapanice
vyhodnoceny jako nejlepší v JMK v oblasti rozvoje podnikání, znamenalo by to zatížení dopravy -
nutnost jezdit za prací mimo město

- revitalizaci brownfieldů - zřejmě Cukrovar, o jiném neví, těžko předvídat využití, není známa
závěrečná zpráva o vyčištění

- redukci rozvoje bydlení na celém správním území - budeme přicházet o mladou generaci, která
zde vyrostla

- koncepce vzájemných vztahů mezi Šlapanice a Bedřichovicemi - zamezit srůstání obou sídel -
dosud žil v domnění, že Bedřichovice jsou součástí Šlapanic, mají jednu "vládu" a rozpočet, tedy je
srůstání přirozené

- reflexe rozvoje okolních obcí - jak reflektovat rozvoj obcí, které ÚP vůbec nevypracovávají?

Tyto požadavky považuje za kontraproduktivní. V ÚP by se mělo více soustředit na rozvoj
infrastruktury s důrazem na internetové sítě (s ohledem na on-line výuku a home-office).

Dále uvedl platný stavební zákon a vyhlášky. Neví, že by byly nějaké zákony, kvůli kterým se návrh
ÚP musí doplnit.

ST: ÚP máme rozjetý od r. 2015, nyní se jedná o doplnění odůvodnění kapitol, a to na základě
judikatury územních plánů. Vše uvedené již schválilo zastupitelstvo, jedná se jen o doplnění
odůvodnění, nic nového do návrhu ÚP nevkládáme. Opíráme se o stategii rozvoje. Např. na
základě dotazníkového šetření si občané sami určili strategii rozvoje do 10 tis. obyvatel. Vyzvala p.
Kadlce k osobní schůzce a probrání zmiňovaných bodů. 

 

 

9. 1/14/ZM/2021 Účetní závěrka města Šlapanice za rok 2020 
 

Podle zákona 563/1991 Sb., o účetnictví má obec povinnost schvalovat účetní závěrku. Tuto
povinnost blíže upravuje vyhláška 220/2013 Sb., o požadavcích na schvalování účetních závěrek
některých vybraných účetních jednotek. Schválení účetní závěrky města je v kompetenci ZM.
Účetní závěrku města Šlapanice za rok 2020 prověřil finanční výbor a na základě zhodnocení



veškerých podkladů, výsledku hospodaření a závěrů přezkumu hospodaření za rok 2020 odborem
kontrolním a právním Krajského úřadu Jihomoravského kraje došel k závěru, že účetní závěrka
poskytuje věrný a poctivý obraz předmětu účetnictví a finanční situace účetní jednotky. 

Rozprava:

p. Lejdar - dotaz na přílohu Inventarizační zpráva, je zde účetní rozdíl

p. Juchelková, vedoucí FO - rozdíl vznikl přechodem z programu Navision na program VERA,
rozdíl vznikl při přenosu dat, rozdíl je jen evidenční, nyní se hledají chyby a opravují

I. Zastupitelstvo města schvaluje

roční účetní závěrku města Šlapanice sestavenou k rozvahovému dni 31.12.2020.

II. Zastupitelstvo města ukládá
 
1. odboru finančnímu

1.1. organizačně zajistit vyhotovení protokolu o schválení účetní závěrky a jeho odeslání
do centrálního systému účetních informací.

Termín: 30.06.2021

Hlasování 
 Pro: 20, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

 Usnesení: Přijato

10. 2/14/ZM/2021 Návrh závěrečného účtu za rok 2020 
 

V souladu s § 17 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů je
zastupitelstvu města předkládán návrh závěrečného účtu města Šlapanice za rok 2020 včetně
všech příloh, které jsou součástí tohoto podkladu. Závěrečný účet města Šlapanice za rok 2020 byl
doporučen ke schválení finančním výborem. Vzhledem k výsledku přezkoumání hospodaření za
rok 2020, které provedl Krajský úřad Jihomoravského kraje, při kterém byly zjištěny chyby a
nedostatky, lze závěrečný účet města Šlapanice schválit s výhradou.

Z prezentace p. Juchelkové: účetní jednotka hospodaří dobře, má kladný hospodářský výsledek.
Investice dělají 319 mil. Kč, největšími investicemi byly nové pavilony ZŠ a sanace Cukrovaru.

Rozprava:

p. Pavel Horák - jak má město nastaveny kontrolní mechanismy - viz kontrolní zpráva s výhradou

ST - výhrada se týkala toho, že jsme nezaslali písemnou zprávu o splnění nedostatku (neuvedení
závazku 30 mil. z úvěru, který už byl v té době splacen a neexistoval). Co se týká kontrolních
mechanismů - za OF odpovídá p. vedoucí Juchelková, následně pan tajemník.

I. Zastupitelstvo města schvaluje



1. závěrečný účet a hospodaření města za rok 2020 s výhradou.

2. stanovení nápravného opatření, kterým je schválení doplněného střednědobého výhledu
do konce roku 2021.

Jmenovité hlasování:

Pro: (Dočkal, Hloušková, Horák Petr, Kadlc, Karásek, Klaška, Kopeček, Králová, Krček, Lejdar,
Linhart, Migdau, Mikuška, Riegerová, Růžička, Řezníčková, Staněk Trněná, Zemánková)

Zdržel se: (Horák Pavel)

 

Hlasování 
 Pro: 19, Proti: 0, Zdrželo se: 1, Nehlasovalo: 0

 Usnesení: Přijato

11. 3/14/ZM/2021 Změna závazných ukazatelů rozpočtu 
 

Z důvodu změny odpisového plánu na rok 2021 u Základní školy Šlapanice (IČ: 75023920) a
žádosti Mateřské školy Hvězdička, okres Brno - venkov, příspěvková organizace, IČ: 75023946,  o
odpuštění odvodů odpisů za 1. až 4. čtvrtletí roku 2021 ve výši 86 000 Kč  (určeno k
částečnému pokrytí nákladů v rámci realizace rekonstrukce zahrady mateřské školy) je
zastupitelstvu města předkládán návrh na úpravu vybraných závazných ukazatelů.

I. Zastupitelstvo města schvaluje

1. Nové znění závazného ukazatele - odvod odpisů

Odvod odpisů zřízených příspěvkových organizací do rozpočtu města: MŠ Zahrádka
435 000 Kč, MŠ Hvězdička 0 Kč a ZŠ Šlapanice 2 759 846 Kč.

Hlasování 
 Pro: 20, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

 Usnesení: Přijato

12. Informace o rozpočtových opatřeních č. 2, 3/ 2021 
 

RM provedla:

rozpočtové opatření č. 2/2021 se zvýšením celkových příjmů a celkových výdajů o      635
534,00 Kč
rozpočtové opatření č. 3/2021 se zvýšením celkových příjmů a celkových výdajů o 10
000 000,00 Kč

Rozprava:

p. Pavel Horák - poukázal na jiný formát než byli zastupitelé zvyklí, chybí mu tam stručný popis -
rozpad přesunů



p. Juchelková - příště doplní

I. Zastupitelstvo města bere na vědomí

bez hlasování informaci o provedených rozpočtových opatřeních č. 2/2021, a to se zvýšením
celkových příjmů a celkových výdajů o 635 534,00 Kč a dále č. 3/2021 se zvýšením
celkových příjmů a celkových výdajů o 10 000 000,00 Kč.

13. 4/14/ZM/2021 Návrh střednědobého výhledu rozpočtu 2022 - 2024 
 

Zastupitelstvu města  Šlapanice je předkládán návrh na doplnění střednědobého výhledu rozpočtu
města Šlapanice na období let 2022-2024. Změna spočívá v rozšíření komentáře o doplňující
údaje v návaznosti na vykázané dlouhodobé závazky a úpravu daňových příjmů s ohledem na
aktuálně predikované údaje z Krajského úřadu JmK. 

Rozprava:

p. Pavel Horák - navrhl doplnit do usnesení, o kterém se bude hlasovat, že se jedná o upravený
střednědobý  výhled rozpočtu na období 2022-2024 "SE ZMĚNOU VYKÁZANÝCH
DLOUHODOBÝCH ZÁVAZKŮ A ÚPRAVOU DAŇOVÝCH PŘÍJMŮ"

Usnesení bylo upraveno o navrženou doplňující informaci.

I. Zastupitelstvo města schvaluje

upravený střednědobý výhled rozpočtu na období 2022-2024 se změnou vykázaných
dlouhodobých závazků a úpravou daňových příjmů.

Hlasování 
 Pro: 20, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

 Usnesení: Přijato

14. 5/14/ZM/2021 Provozní úvěr - prolongování smlouvy 
 

Dne 30.6.2021 končí platnost krátkodobého provozního úvěru, který byl využit na dokrytí finančních
prostředků v rámci prováděných investičních akcí ("Odstranění staré ekologické zátěže prováděné
investiční akce" "Rozšíření kapacity ZŠ). Finanční odbor po projednání s finančním výborem
navrhuje prodloužit revolvingově využitelnou úvěrovou linku ve snížené výši úvěrového rámce 70
mil. Kč.  Provozní úvěr posiluje jistotu města při řízení krátkodobého CASH FLOW v rámci
sjednaných investic (snížení daňových příjmů ze státního rozpočtu - dopad COVID). V rámci
čerpání ve snížené výši 70 mil. Kč nabízí bankovní ústav stejnou úrokovou sazbu jako v roce 2020-
2021. FV doporučuje schválit provozní úvěr od UniCredit bank a.s. ve snížené výši, odpovídající
potřebám Města Šlapanice.  

Zastupitelstvu města se doporučuje delegovat úpravy rozpočtu spojené se sjednáním provozního
úvěru Radě města. 

Rozprava:



p. Lejdar - v souvislosti s bodem II v Návrhu usnesení - dotaz na úpravu rozpočtu - co se na RM
deleguje? Rozpočet se upravuje rozpočtovým opatřením nebo změnou ukazatelů. Necítí potřebu
delegovat kompetence RM na úpravy rozpočtu. Požaduje vysvětlení.

ST - jedná se o schvalování čerpání provozního úvěru, na RM delegujeme kompetenci k úpravě
rozpočtu spojenou se sjednaným provozním úvěrem.

p. Lejdar nesouhlasí s textem usnesení a podává protinávrh:

Návrh usnesení:

ZM schvaluje smlouvu na provozní úvěr ve výši 70 mil. Kč od UniCredit Bank Czech Republic an
Slovadia, a.s. se sídlem Praha 4 - Michle, Želetavská 1525/1, PSČ 140/92.

Hlasování o protinávrhu:

Pro: 7 (Horák Pavel, Horák Petr, Kadlc, Králová, Krček, Lejdar, Řezníčková)

Proti: 11 (Dočkal, Hloušková, Karásek, Klaška, Kopeček, Linhart, Migdau, Mikuška, Riegerová,
Trněná, Zemánková

Zdrželi se: 2 (Staněk, Růžička)

Protinávrh nebyl přijat.

 

 

I. Zastupitelstvo města schvaluje

Smlouvu na provozní úvěr  ve výši 70 mil. Kč  od  UniCredit Bank Czech Republic and
Slovakia, a.s. se sídlem Praha 4 - Michle, Želetavská 1525/1, PSČ 140 92 .

II. Zastupitelstvo města schvaluje
Delegaci kompetencí Radě města Šlapanice týkající se úpravy rozpočtu spojené se
sjednáním provozního úvěru.

Jmenovité hlasování o původním návrhu usnesení:

Pro: ((Dočkal, Hloušková, Karásek, Klaška, Kopeček, Linhart, Migdau, Mikuška, Riegerová,
Růžička, Staněk, Trněná, Zemánková)

Zdrželi se: (Horák Pavel, Horák Petr, Kadlc, Králová, Krček, Lejdar, Řezníčková)

Hlasování 
 Pro: 13, Proti: 0, Zdrželo se: 7, Nehlasovalo: 0

 Usnesení: Přijato

15. 6/14/ZM/2021 Bezúplatné nabytí pozemku p. č. 567/5, k. ú. Šlapanice u Brna, smlouva ev.
č. 0179/2021 

 



Město Šlapanice požádalo Českou republiku - Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových,
se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, 128 00 Praha 2, IČO 69797111, o bezúplatný převod pozemku
p. č. 567/5, ostatní plocha, o výměře 449 m2, v k. ú. Šlapanice u Brna. Pozemek je 
zapsaný v katastru nemovitostí u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj se sídlem v Brně,
katastrální pracoviště Brno-venkov, pro obec Šlapanice, LV 60000 a nachází se v ulici Lidická před
bránou do areálu ICEC. Důvodem pro převod pozemků na město je využití pozemku ve veřejném
zájmu, neboť se jedná o parcelu nacházející se pod místní komunikací, jejíž údržbu město provádí
a dále získání v tomto místě dalšího pozemku pro budoucí rozvoj a novou výstavbu kolem areálu
ICEC. 

Zastupitelstvu města je předkládána Smlouva o bezúplatném převodu vlastnického práva k
nemovité věci ev. č. 0179/2021 (BP-21/047), na převod pozemku p. č. 567/5, ostatní plocha, o
výměře 449 m2, k. ú. Šlapanice u Brna, z vlastnictví České republiky - Úřadu pro zastupování státu
ve věcech majetkových, se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, 128 00 Praha 2, IČO 69797111, jako
převodce do vlastnictví města Šlapanice, jako nabyvatele. 

(Na dobu hlasování o bodu 15 a 16 se vzdálil p. Staněk, přítomno 19 zastupitelů)

I. Zastupitelstvo města schvaluje

Smlouvu o bezúplatném převodu vlastnického práva k nemovité věci ev. č. 0179/2021 (BP-
21/047), na převod pozemku p. č. 567/5, ostatní plocha, o výměře 449 m2, v k. ú. Šlapanice u
Brna, z vlastnictví České republiky - Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových, se
sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, 128 00 Praha 2, IČO 69797111  jako převodce, do
vlastnictví města Šlapanice, jako nabyvatele.  

Hlasování 
 Pro: 19, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

 Usnesení: Přijato

16. 7/14/ZM/2021 Bezúplatné nabytí pozemku p. č. 225/4, k. ú. Bedřichovice, smlouva ev. č.
0178/2021 

 
Město Šlapanice požádalo Českou republiku - Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových,
se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, 128 00 Praha 2, IČO 69797111, o bezúplatný převod pozemku
p. č. 225/4, ostatní plocha, o výměře 39 m2, v k. ú. Bedřichovice. Pozemek je zapsaný v katastru
nemovitostí u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj se sídlem v Brně, katastrální pracoviště
Brno-venkov, pro obec Šlapanice, LV 60000 a nachází se v ulici Hlavní v Bedřichovicích. Důvodem
pro převod pozemku na město je využití pozemku ve veřejném zájmu, neboť se na něm nachází
chodník.  

Zastupitelstvu města je předkládána Smlouva o bezúplatném převodu vlastnického práva k
nemovité věci ev. č. 0178/2021 (BP-21/039), na převod pozemku p. č. 225/4, ostatní plocha, o
výměře 39 m2, k. ú. Bedřichovice, z vlastnictví České republiky - Úřadu pro zastupování státu ve
věcech majetkových, se sídlem Rašínovo nábřeží 390/42, 128 00 Praha 2, IČO 69797111, jako
převodce do vlastnictví města Šlapanice, jako nabyvatele. 



I. Zastupitelstvo města schvaluje

Smlouvu o bezúplatném převodu vlastnického práva k nemovité věci ev. č. 0178/2021, na
převod pozemku p. č. 225/4, ostatní plocha, o výměře 39 m2, v k. ú. Bedřichovice,
z vlastnictví České republiky - Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových, se sídlem
Rašínovo nábřeží 390/42, 128 00 Praha 2, IČO 69797111  jako převodce, do vlastnictví
města Šlapanice, jako nabyvatele.  

Hlasování 
 Pro: 19, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

 Usnesení: Přijato

17. 8/14/ZM/2021 Nabytí spoluvlastnického podílu na pozemku p. č. 2953/27, k, ú. Šlapanice u
Brna, kupní smlouva ev. č. 0187/2021 

 
Paní ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░ jako podílový vlastník (vlastní
1/2) pozemku p. č. 2953/27, orná půda, o celkové výměře 3 281 m2, k. ú. Šlapanice u Brna, nabízí
městu Šlapanice prodej této ideální 1/2 předmětného pozemku (1 640,50 m2). Vlastníkem druhé
poloviny pozemku je Státní pozemkový úřad, Husinecká 1024/11a, 130 00 Praha 3, IČO 01312774.
Pozemek je evidován u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj se sídlem v Brně, katastrální
pracoviště Brno-venkov, pro obec Šlapanice, LV 621. Město Šlapanice má zájem o koupi pozemků,
které mohou být v budoucnu využity např. ke směně za strategické pozemky k rozvoji města. 

Zastupitelstvu města je předkládána Kupní smlouva ev. č. 0187/2021, na převod spoluvlastnického
podílu o velikosti 1/2 pozemku p. č. 2953/27, orná půda, o celkové výměře 3 281 m2, k. ú.
Šlapanice u Brna, z vlastnictví paní ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░ ,
jako prodávající do vlastnictví města Šlapanice. Kupní cena ve výši 40 Kč/m2  byla sjednána
dohodou. Kupní cena činí celkem 65 620 Kč. 

I. Zastupitelstvo města schvaluje

Kupní smlouvu ev. č. 0187/2021 na prodej spoluvlastnického podílu o velikosti 1/2 pozemku,
p. č. 2953/27, orná půda, o celkové výměře 3 281 m2, v k. ú. Šlapanice u Brna, z vlastnictví
paní ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░ , jako prodávající, do vlastnictví
města Šlapanice. Kupní cena byla sjednaná dohodou a činí celkem 65 620 Kč. 

Hlasování 
 Pro: 20, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

 Usnesení: Přijato

18. 9/14/ZM/2021 Smlouvy dle Zásad pro výstavbu LERAM estate s.r.o. 
 

Stavebník, firma LERAM estate s.r.o., v rámci svého developerského projektu "Bytový dům
Šlapanice" má záměr realizovat výstavbu 76 bytových jednotek ve dvou objektech spojených
podzemními garážemi mezi ulicemi Brněnská a Brněnská Pole. Součástí tohoto záměru je
vybudování zpevněné komunikace s veřejnými parkovacími místy, prodloužení inženýrských sítí,
vybudování vjezdu, provedení terénních úprav související s výstavbou. Město Šlapanice je
vlastníkem některých pozemků, které budou dotčeny výstavbou veřejné infrastruktury z důvodů



nezbytných pro realizaci záměru stavebníka. Předmětem Smlouvy o vybudování veřejné
infrastruktury je úprava vzájemných práv a povinností při úpravách stávající a zbudování nové
veřejné technické infrastruktury, stanovení podmínek, postupu a způsobu vybudování nové či pro
úpravy stávající veřejné technické a dopravní infrastruktury. Smlouva o finančním příspěvku vznikla
na základě dokumentu "Zásady pro výstavbu na území města Šlapanice - Pravidla pro jednání s
investory".

Projekt bytového domu představili ze společnosti MIMOTO Ing. arch.  Knoflíček a Ing.
Bezpalec, zástupci investora společnosti LERAM estate. V BD se počítá se 76 byty různých
velikostí a dispozic pro cca 214 obyvatel. Při ulici Brněnská v přízemí domu jsou plánovány
komerční prostory. Vybudováno bude 104 parkovacích stání, z toho 84 v podzemí. Dům bude mít
zelenou střechu.

V diskuzi k prezentovanému projektu vystoupili: p. Krček (pochválil pěkný developerský projekt), p.
Zycháček, p. Staněk

Za OISM p. Strnadová - představila 2 schvalované smlouvy (celkem dělá příspěvek městu cca 5
mil. Kč), vyzdvihla skvělou spolupráci s investorem. Nad rámec investor provede rekonstrukci
Tuřanky a 11 parkovacích míst.

p. Zycháček - investor přenese poplatky městu na majitele bytů.

ST - srovnání s investorem Brněnská pole Invest - město vyjednalo za 500 bytů na Br. Polích  2
oddělení MŠ, sídliště je bez občanské vybavenosti - není dobře zasmluvněno, město s investorem
stále jedná.

Problémem je počet obyvatel s trvalým bydlištěm - byty se kupují i na investice, toto na ZM vyřešit
nedokážeme.

I. Zastupitelstvo města schvaluje

Smlouvu o vybudování infrastruktury investorem ev. č. 0189/2021 mezi městem Šlapanice a
společností LERAM estate s.r.o., se sídlem Páteřní 1216/7, Bystrc, 635 00 Brno, IČO
27710106.

II. Zastupitelstvo města schvaluje

Smlouvu o finančním příspěvku na náklady Města Šlapanice spojené s budováním ostatní
veřejné infrastruktury dotčené záměrem investora ev. č. 0190/2021 mezi městem Šlapanice a
společností LERAM estate s.r.o., se sídlem Páteřní 1216/7, Bystrc, 635 00 Brno, IČO
27710106.

Jmenovité hlasování:

Pro: (Dočkal, Hloušková, Horák Pavel, Horák Petr, Karásek, Klaška, Kopeček, Králová, Krček,
Lejdar, Linhart, Migdau, Mikuška, Riegerová, Růžička, Řezníčková, Staněk, Trněná, Zemánková)

Zdržel se: (p. Kadlc)

 



V 19:20 vyhlášena přestávka do 19:30.

Hlasování 
 Pro: 19, Proti: 0, Zdrželo se: 1, Nehlasovalo: 0

 Usnesení: Přijato

19. 10/14/ZM/2021 Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu města v roce 2021
(sociální služby) 

 
Poskytovatelé sociálních služeb působící ve městě Šlapanice si požádali o příspěvky na činnost
svých sociálních služeb, které poskytují občanům Šlapanic. Spolufinancování sociálních služeb se
řídí Pravidly řízení o stanovení a přiznání finanční podpory Jihomoravského kraje pro rok 2021
v oblasti podpory poskytování sociálních služeb. Výše spolufinancování služeb vychází z údajů za
rok 2020 a předpokladu na rok 2021.

ZM jsou předkládány ke schválení veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace s jednotlivými
organizacemi v celkové výši 150.350 Kč.

I. Zastupitelstvo města schvaluje

poskytnutí dotace těmto organizacím:

1. Ruka pro život, o.p.s., Rajmonova 1199/4, Kobylisy (Praha 8), 182 00 Praha, IČO:
27017699 - ve výši 54.750 Kč

2. Sanus Brno, z.s., Kotlářská 902/51, Veveří, 602 00 Brno, IČO 265 37 231 - ve výši
95.600 Kč

II. Zastupitelstvo města schvaluje
uzavření Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace, ev. č. 0155/2021 s organizací Ruka pro
život, o.p.s., Rajmonova 1199/4, Kobylisy (Praha 8), 182 00 Praha, IČO: 27017699.

III. Zastupitelstvo města schvaluje

uzavření Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace, ev. č. 0156/2021 s organizací Sanus
Brno, z.s., Kotlářská 902/51, Veveří, 602 00 Brno, IČO 265 37 231.

Hlasování 
 Pro: 20, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

 Usnesení: Přijato

20. 11/14/ZM/2021 Návrh na změnu územního plánu města Šlapanice 
 

MěÚ Šlapanice, odbor výstavby, oddělení územního plánování a památkové péče, jako pořizovatel
územně plánovacích podkladů, územních plánů, regulačních plánů a územních studií (dále jen
pořizovatel) příslušný podle ustanovení § 6 odst. 1 písem. a), b) a c) zákona č. 183/2006 Sb.,
o územním plánování a stavebním řádu, ve znění pozdějších předpisů, obdržel dne 15. 3.2021
návrh na změnu územního plánu od Ing. Rudolfa Hýbely, Hlavní 23/11, Bedřichovice (dále jen
navrhovatel), ve kterém navrhuje změnit v platném Územním plánu sídelního útvaru Šlapanice
využití návrhové plochy ZI - plochy s objekty individuální rekreace na využití BV/BBC - tzn. na



plochy venkovského bydlení v RD/plochy čistého bydlení v RD. Změnu požaduje navrhovatel
v rozsahu celé výměry pozemku p. č. 3392/1 v k. ú. Šlapanice u Brna. Vlastníkem předmětného
pozemku o výměře 6657 m2 je Město Šlapanice. Dále uvádí, že náklady na pořízení změny
územního plánu by hradilo město Šlapanice.

Odůvodnění navrhovatele:

Akutní potřeba výstavby bydlení ihned
Nutné navýšení počtu obyvatel obce pro rentabilitu a rozšíření služeb občanům (nový obchod
atd.)
Schválení připravovaného nového návrhu územního plánu je v nedohlednu vzhledem
k vysokému počtu připomínek občanů a připravovaným soudním sporům s městem
Příjem do městské pokladny z následného prodeje těchto pozemků, které jsou ve vlastnictví
města
Zhodnocení ceny těchto pozemků výhodné pro město
Jediný svažitý pozemek v závětří dálnice v obci, takže bez hlukové zátěže
Možnost vybudování parkoviště pro potřeby akcí v kulturním domě (v současnosti
nedostatečné)
Jednoduchá možnost napojení na inženýrské sítě

Pořizovatel k návrhu uvádí:

Pořízení samostatné změny ÚPSÚ je z procesního hlediska neefektivní, nehospodárné.
Navrhovatel nijak podrobněji neodůvodnil onu "akutní potřebu výstavby ihned". Při statisticky
doloženém ročním průměrném přírůstku obyvatel Šlapanic (spolu s Bedřichovicemi) 65 osob
obsahuje stávající platný Územní plán sídelního útvaru (dále jen" ÚPSÚ") Šlapanice stále
dostatek návrhových ploch pro bydlení (na západním okraji Šlapanic plochy např. BR 114, BR
115, S 203, S 208; na jižním a jihovýchodním okraji Šlapanic plochy např. BR 105 až 110, BR
111a, BR 111b,BR 112, BR 123, BR 128, S 206, S210). Uzemní rozvoj v Bedřichovicích
bude umožněn na plochách rezervy BR125 navazujících na stávající obslužné
komunikace (ulice Jižní a Lipová) zejména po provedení protihlukových opatření při
realizaci rozšíření Dl a BR126 a po provedení protipovodňových opatření. Tím bude
uzavřen kompaktní tvar sídla. Ostatní navazující plochy platný ÚPSÚ i návrh nového
ÚP vymezuje pro funkci rekreace. Rozšiřování zastavitelných ploch směrem na
katastr Šlapanic není žádoucí. Plochy ve vlastnictví města by měly být využity pro veřejný
účel v tomto případě pro rekreaci.

Zastupitelstvu města Šlapanice v souladu s ustanovením § 46 odst. 3 stavebního zákona
pořizovatel předkládá k rozhodnutí uvedený návrh Ing. Hýbely na změnu Územního plánu, a to
změnu využití plochy s objekty individuální rekreace - ZI na plochu umožňující bydlení - BV/BBC
v rozsahu pozemku p. č. 3392/1 v k. ú. Šlapanice. Na základě výše uvedených argumentů
schválení předmětného návrhu nedoporučuje.

Rozprava:

p. Řezníčková - jak je podporována individuální rekreace na plochách ve vlastnictví města?



ST - celé plochy jsou určené pro individuální rekreaci - zahrádkářství, orná půda, jsou zde chaty

p. Krček - podpořil myšlenku možnosti bydlení, bytová potřeba není uspokojená

ST - omezením velikosti Šlapanic do 10 000 obyvatel dodržuje město rozhodnutí ZM 

p. Řezníčková - město podporuje cca 500 dalších občanů (BD Brněnská a Ponětovská), nechce
ale podpořit výstavbu RD, uspokojili by se současní mladí obyvatelé

ST + OVB, p. Migdau - obecní pozemky by měly sloužit všem obyvatelům (Brněnská a Ponětovská
už v ÚP jako plochy k bydlení jsou)

p. Řezníčková - návrh rozprodat pozemky města šlapanickým obyvatelům ke stavbě RD

p. Strnadová, p. Kopeček - případný prodej pozemků nemůžeme omezit na šlapanické obyvatele

p. Hýbela - myslí se, že lze omezit prodej jen na šlapanické a bedřichovické obyvatele

ST -  žádá tuto informaci, pokud to nějaké město dělá v souladu se zákony

I. Zastupitelstvo města zamítá

 

dle ustanovení § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a
stavebním řádu,stavební zákon, ve znění pozdějších předpisů, návrh na změnu územního
plánu sídelního útvaru Šlapanice, který podal Ing. Rudolf Hýbela, a to změnu využití plochy
s objekty individuální rekreace - ZI na plochu umožňující bydlení - BV/BBC v rozsahu
pozemku p. č. 3392/1, v k. ú. Šlapanice u Brna.

Jmenovité hlasování:

Pro: (Dočkal, Hloušková, Klaška, Kopeček, Linhart, Migdau, Mikuška, Riegerová, Růžička, Staněk,
Trněná, Zemánková)

Proti: (Horák Pavel, Horák Petr, Kadlc, Karásek, Králová, Lejdar, Řezníčková)

Zdržel se: (Krček)

Hlasování 
 Pro: 12, Proti: 7, Zdrželo se: 1, Nehlasovalo: 0

 Usnesení: Přijato

21. 12/14/ZM/2021 Urbanisticko-architektonická soutěž o návrh "CUKROVAR - NOVÉ
CENTRUM ŠLAPANIC" - úprava soutěžních podmínek 

 
Zastupitelstvo města Šlapanice na svém 13. zasedání konaném dne 14. 4. 2021 schválilo soutěžní
podmínky na urbanisticko-architektonickou užší dvoufázovou projektovou soutěž o návrh na řešení
území "Cukrovar - nové centrum Šlapanic" včetně návrhu rekonstrukce objektu bývalé sýpky na
společenské centrum.



Soutěžní podmínky byly z důvodu nutnosti udělení regulérnosti připomínkovány Českou komorou
architektů. Aby byly podmínky v plném souladu se Soutěžním řádem a vnitřními předpisy ČKA,
bylo nutné je upravit a doplnit. Z tohoto důvodu jsou tyto podmínky znovu předkládány
zastupitelstvu ke schválení.

Znění původního návrhu usnesení, o kterém se nehlasovalo:

I. ZM schvaluje úpravu a doplnění soutěžních podmínek urbanisticko-architektonické soutěže o
návrh na řešení území "Cukrovar - nové centrum Šlapanic" v souladu se Soutěžním řádem a
vnitřním předpisy ČKA.

II.  ZM schvaluje upravené soutěžní podmínky urbanisticko-architektonické soutěže o návrh na
řešení území "Cukrovar - nové centrum Šlapanic", ve znění dle přílohy Soutěžní podmínky s
regulérností ČKA.

 

p. Horák Pavel podal protinávrh, o kterém se hlasovalo a byl všemi 20 hlasy přijat.

I. Zastupitelstvo města revokuje

usnesení zastupitelstva bod 16 ze dne 14. 4. 2021.

II. Zastupitelstvo města schvaluje

soutěžní podmínky urbanisticko-architektonické soutěže o návrh na řešení území "Cukrovar -
nové centrum Šlapanic" v souladu se Soutěžním  řádem a vnitřními předpisy ČKA.

III. Zastupitelstvo města schvaluje

soutěžní podmínky urbanisticko-architektonické soutěže o návrh na řešení území "Cukrovar -
nové centrum Šlapanic", ve znění dle přílohy Soutěžní podmínky s regulérností ČKA.

Hlasování 
 Pro: 20, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

 Usnesení: Přijato

22. 13/14/ZM/2021 Trvalá strategie města k získávání pozemků 
 

Město v souladu se zákonem o obcích 128/2000Sb. je povinno pečovat o všestranný rozvoj svého
území a o potřeby svých občanů; při plnění svých úkolů chrání též veřejný zájem. Pro naplnění a
umožnění potřeby všestranného rozvoje je základním předpokladem vlastnictví potřebných
pozemků na území obce. Zastupitelstvu je proto předkládán ke schválení návrh trvalé strategie
k vyvíjení snahy o získávání nemovitostí v katastru města z důvodu přímého vlivu města na jejich
využití v budoucnu.

I. Zastupitelstvo města schvaluje



trvalou strategii města vyvíjet snahu o získávání nemovitostí v katastru města z důvodu
přímého vlivu města na jejich využití v budoucnu.

II. Zastupitelstvo města pověřuje

starostku města k postupnému iniciování a vedení příslušných úvodních jednání v zájmu
realizace této strategie města, a to dle vlastního uvážení s ohledem na aktuální vlastnické
vztahy k nemovitostem v katastru města, a následné informování zastupitelstva nebo
předložení příslušných návrhů k projednání.

 

Úkol:

trvalý

Jmenovité hlasování:

Pro: (Dočkal, Hloušková, Karásek, Klaška, Kopeček, Linhart, Migdau, Mikuška, Riegerová,
Růžička, Staněk, Trněná, Zemánková)

Proti: (Kadlc, Králová, Řezníčková)

Zdrželi se: (Horák Pavel, Horák Petr, Krček, Lejdar)

Hlasování 
 Pro: 13, Proti: 3, Zdrželo se: 4, Nehlasovalo: 0

 Usnesení: Přijato

23. 14/14/ZM/2021 Obecně závazná vyhláška č. 2/2021 O místním poplatku za odkládání
komunálního odpadu z nemovité věci 

 
S účinností od 01.01.2021 byl zákonem č. 543/2020 Sb., kterým se mění některé zákony
v souvislosti s přijetím zákona o odpadech a zákona o výrobcích s ukončenou životností,
novelizován zákon č. 565/1990 Sb., o místních poplatcích. Novelou byl do zákona o místních
poplatcích zakomponován nový místní poplatek za odkládání komunálního odpadu z nemovité
věci.

Na základě zákonného zmocnění (§ 14 zák. č. 565/1990 Sb.) může město  obecně závaznou
vyhláškou tento místní poplatek zavést na svém území.

V návrhu Obecně závazné vyhlášky č. 2/2021 o místním poplatku za odkládání komunálního
odpadu z nemovité věci byla za základ poplatku zvolena kapacita soustřeďovacích prostředků.

Návrh obecně závazné vyhlášky č. 2/2021 byl posouzen odborem veřejné správy, dozoru a
kontroly MV ČR a nebyl shledán v rozporu se zákonem.

Rada města na 83. schůzi doporučila zastupitelstvu města schválit obecně závaznou vyhlášku č.
2/2021 O místním poplatku za odkládání komunálního odpadu z nemovité věci.

Rozprava:



p. Krček - navrhl, aby agendu odpadů převzal MS Kopeček, nemá k MS Klaškovi důvěru (MS
Kopeček poděkoval za důvěru, ale vzhledem k tomu, že je neuvolněný MS a má již na starosti
Správu nemovitostí města Šlapanice včetně pracovní čety, další úkoly převzít nemůže, MS
Klaškovi věří a ten svou práci dělá dobře)

p. Řezníčková - dotaz na evidenci - budou kódy? Připomínka k četnosti svozu - pokud má občan
popelnici v domě, svoz 1x za 14 dní nestačí. S platbou za odpad souhlasí, ale ne se zněním
vyhlášky.

MS Klaška - občan si rozhodne o velikosti popelnice, ne četnosti svozu. V některých obcích se
sváží 1x za 3 až 4 týdny. Na dotaz pan Kadlce - svoz tříděného odpadu pokračuje - nádoby na
papír, plast a bioodpad do domácností, bude pokračovat i svoz pytlů. Sběrná stanoviště tříděného
odpadu se rozšíří o nádobu na pokrmové tuky. Nahlášení (objednání) objemu popelnice na
komunální odpad pro rok 2022 bude v 9-12/2021 (lze změnit i v průběhu roku), poprvé se bude za
odpad platit v roce 2023 za svoz v roce 2022, splatnost 31. 3. 2023.

p. Migdau - je potřeba rozjet informační kampaň pro občany - besedy, informace ve Zpravodaji atd.

 

I. Zastupitelstvo města schvaluje

Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2021 O místním poplatku za odkládání komunálního odpadu
z nemovité věci, s účinností od 01.01.2022.

Jmenovité hlasování: 

Pro: (Dočkal, Hloušková, Karásek, Klaška, Kopeček, Linhart, Migdau, Mikuška, Riegerová,
Růžička, Staněk, Trněná, Zemánková)

Proti: (Horák Pavel, Lejdar)

Zdrželi se: (Horák Petr, Kadlc, Králová, Krček, Řezníčková)

Diskuze po hlasování:

ST - mrzí ji, že ODS nehlasovalo pro zavedení poplatku

p. Kadlc a p. Řezníčková se proti tomuto ohradili, nejsou proti poplatku, každý, co si vyprodukuje,
ať si zaplatí, ale nevyhovuje jim navržený systém a znění vyhlášky.

Hlasování 
 Pro: 13, Proti: 2, Zdrželo se: 5, Nehlasovalo: 0

 Usnesení: Přijato

24. Informace z výborů zastupitelstva

Výbor pro informace a média, p. Hloušková - projednávali obsah Šlapanického zpravodaje.

Finanční výbor, p. Staněk: vedoucí FO na jednání výboru seznámila členy s podklady k účetní
uzávěrce, závěrečnému účtu města za rok 2020 a s výsledky přezkumu hospodaření, dále se



stavem čerpání úvěrů. Fixaci úroků FV projednal a s přihlédnutím ke stanovisku Ing. Tesaře a tří
členů FV, kteří se v bankovnictví pohybují, toto nedoporučil. 

Osadní výbor Bedřichvice, za p. Fišera informovala ST - projednávali návrh manželů z Bedřichovic
- týkal se pozemků k obchvatu Bedřichovic, dále návrhem na změnu ÚP, který se zde dnes
projednával, dále správcovstvím KD a záměrem na pronájem hospody v Bedřichovicích, stavem
dokončovacích prací na ul. Lipová a čištěním kanalizace.

Kontrolní výbor, p. Lejdar - na schůzi výboru se neshodli na žádném usnesení.

25. Závěr

p. Riegerová - poděkovala za hojnou účast na Farmářském trhu, vyzvala k dalším námětům a k
účasti na dalších naplánovaných trzích 4. 9., 2. 10. a 6. 11 a na dalších akcích Zdravého města
Šlapanice.

Znovu vyzvala p. Lejdara k omluvě za výrok v článku v ŠZ. P. Lejdar si myslí, že se nemá za co
omlouvat.

 

Starostka ukončila jednání ve 20:35 hod. Popřála pěkné dovolené a prázdniny, pozvala na
slavnosti ve dnech 13. - 15. 8. 2021. 

Protože dosud nebyla možnost ukázat občanům nový pavilon ZŠ a sportovní halu, proběhne na
konci prázdnin den otevřených dveří pro zájemce o prohlídku.

Příští jednání ZM se bude konat  dne 1. 9. 2021.

 
Mgr. Michaela Trněná
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